

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : TUAN NIK MOHAMAD ABDUH NIK ABDUL AZIZ
[PASIR MAS]**

TARIKH : 16 JUN 2014 (ISNIN)

SOALAN :

**Tuan Nik Mohamad Abduh Nik Abdul Aziz (Pasir Mas) minta MENTERI
PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT**

menyatakan peranan dan langkah-langkah yang diambil oleh pihak Kementerian dalam usaha mengekang anak-anak yang tidak bertanggungjawab dengan meninggalkan ibu bapa mereka ketika usia emas tanpa jagaan dan pemerhatian.

JAWAPAN :

Tuan Yang Dipertua,

Kerajaan melalui Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) sentiasa memberi perhatian terhadap usaha mengekang anak-anak tidak bertanggungjawab dengan meninggalkan ibu bapa mereka ketika usia emas tanpa jagaan dan pemerhatian.

Dasar dan Pelan Tindakan Warga Emas Negara yang diluluskan oleh Jemaah Menteri pada 5 Januari 2011 telah menetapkan strategi bagi menanamkan kesedaran dan rasa tanggungjawab terhadap ibu bapa dalam kalangan generasi muda. Dalam hal ini pihak Kementerian Pendidikan sebagai Pengerusi Jawatankuasa Kecil Pendidikan dan Kerohanian di bawah dasar dan pelan tindakan ini telah melaksanakan pelbagai program ceramah dan aktiviti melibatkan murid sekolah dan guru bersama warga emas bagi meningkatkan kesedaran murid supaya menghargai dan bertanggungjawab kepada warga emas. Pelbagai program juga giat dilaksanakan bagi mengeratkan hubungan antara

generasi melalui aktiviti kokurikulum, aktiviti mata pelajaran Pendidikan Sivik dan Kewarganegaraan serta kempen menghargai warga emas. Dalam hal ini, pada tahun 2013, seramai 1,409,921 orang murid sekolah dan 77,162 orang guru serta 56,631 orang warga emas telah terlibat dalam program tersebut di seluruh negara.

Selain daripada itu, KPWKM melalui Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) telah melaksanakan program yang dijalankan dalam komuniti untuk warga emas iaitu Pusat Aktiviti Warga Emas (PAWE), Unit Penyayang Warga Emas (UPWE) dan Khidmat Bantu di Rumah (*Home Help Services*). Program-program ini dilaksanakan sebagai sistem sokongan agar ibu bapa terus tinggal bersama keluarga dan masih diberi perhatian.

PAWE merupakan khidmat yang bercorak *reaching out* dan *developmental* kepada warga emas dengan berganding bahu bersama agensi-agensi lain dan Pertubuhan Sukarela Kebajikan. Pada tahun 2013, seramai 21,027 warga emas telah berdaftar dengan PAWE.

Program Khidmat Bantu di Rumah pula dilaksanakan oleh sukarelawan kebajikan serta pertubuhan bukan kerajaan (NGO). Program ini merupakan

satu program yang memberi khidmat sokongan kepada warga emas terutama mereka yang tinggal bersendirian semasa ketiadaan ahli keluarga di rumah. Hingga April 2014, terdapat seramai 1,716 orang sukarelawan memberi Khidmat Bantu di Rumah kepada seramai 4,408 orang warga emas.

UPWE pula menyediakan perkhidmatan dan kemudahan pengangkutan kepada warga emas untuk mendapatkan pemeriksaan dan rawatan kesihatan di hospital / klinik sama ada hospital / klinik yang disediakan oleh kerajaan mahupun swasta. Skop program juga diperluaskan untuk perkhidmatan-perkhidmatan lain bagi urusan keperluan sosial warga emas. Pada tahun 2013, seramai 1,507 orang warga emas telah menggunakan perkhidmatan ini.

KPWKM melalui JKM pada tahun 2013 juga menyalurkan Bantuan Orang Tua kepada 142,124 warga emas yang melibatkan peruntukan kewangan sebanyak RM540 juta. Bantuan ini membantu untuk menampung keperluan asas warga emas supaya mereka boleh terus tinggal bersama keluarga di dalam komuniti. Penempatan warga emas di institusi

merupakan alternatif terakhir sekiranya warga emas tidak mempunyai waris atau saudara mara.

Tuan Yang Dipertua,

Selain daripada itu, KPWKM melalui Lembaga Penduduk dan Pembangunan Keluarga Negara (LPPKN) melaksanakan Program Ilmu Keluarga@LPPKN untuk mempergiatkan usaha memupuk dan menyuburkan rasa tanggungjawab terhadap keluarga serta memantapkan institusi keluarga.

Sejak dilaksanakan pada tahun 2006 hingga Disember 2013, sebanyak 10,481 program Ilmu Keluarga@LPPKN telah dilaksanakan yang melibatkan penyertaan seramai 1.17 juta orang peserta. Para peserta program ini diterapkan supaya bertanggungjawab bukan sahaja terhadap anak-anak mereka tetapi juga dipupuk supaya menghormati serta menghargai pengorbanan kedua ibu bapa. Dengan adanya keinsafan yang tinggi terhadap tanggungjawab kepada ibu bapa, anak-anak tidak akan tergamak untuk mengabaikan ibu bapa mereka.

Selain itu, salah satu prinsip Dasar Keluarga Negara yang diluluskan oleh Kerajaan pada 17 Disember 2010 menekankan kepada inisiatif penerapan nilai-nilai murni kekeluargaan bagi menjamin pembangunan sosial yang mampan. Penghayatan nilai-nilai ini juga dapat mewujudkan keluarga yang sejahtera dan pembangunan insaniah yang selari dengan pembangunan fizikal.

Selaras dengan itu, sambutan Hari Keluarga Kebangsaan yang diadakan pada 11 November setiap tahun telah diperluaskan kepada konsep Sambutan Bulan Keluarga yang telah bermula pada 1 November 2012 selama sebulan. Sambutan ini memberi penekanan kepada galakan untuk melaksanakan aktiviti yang dapat merapatkan hubungan ahli keluarga.

Dalam pada itu, kerajaan juga telah menyediakan kemudahan inisiatif pelepasan cukai sebanyak RM5,000 kepada anak-anak yang membiayai perbelanjaan rawatan perubatan, keperluan khas dan penjaga ibu bapa sebagai galakan kepada anak-anak untuk menjaga ibu bapa mereka.